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Raadsnieuws
Draagvlak creëren voor overgang naar zon, wind, aardwarmte

'Energietransitie kan niet zonder 
gedegen burgerparticipatie’

Regionale Energiestrategie^J^
Metropoolregio Eindhoven
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De Regionale Energie Strategie (RES 1.0) maakte 
zodoende opnieuw de tongen los in de Veldho- 
vense raad. Terwijl het ditmaal feitelijk alleen ging 
om vaststelling van de gemeentelijke zienswijze 
op de concept-RES, een vraag die de Metropoolre
gio Eindhoven (MRE) aan alle 21 gemeenteraden 
heeft gesteld. Eind 2021 komt de definitieve RES 
nogmaals in alle raden, dan om te worden vast
gesteld.

Geen wonder dat de raadsfracties het agenda
punt benutten om vragen te stellen en zorgen te 
uiten. Ingrid Hartlief (D66) wees op de enorme in
vesteringen die nodig zijn om woningen te isole
ren en van het gas te halen. “Zonder draagvlak in 
de samenleving lukt dat niet. Hoe kunnen we een 
tweedeling voorkomen, wethouder?”
Marina Heutinck (CDA) vindt de afspraken die tot 
nu toe binnen de MRE zijn gemaakt ‘boterzacht’. 
“De RES is zeer ingrijpend. Na veel praten is het nu 
tijd voor actie. Duidelijke regelgeving ontbreekt 
nog. Ik vind de kaarten van de regio met zoekge- 
bieden voor wind- en zonne-energie erg vaag.” Zij 
maant ook om op te schieten met scholing van 
meer (technisch) personeel dat deskundig is in 
bijvoorbeeld warmteterugwinning in huizen.

Burgers betrekken
Hoe je burgers bij de energietransitie betrekt, 
blijft een zorgpunt van meerdere fracties. Zoals 
de PvdA bij monde van steunfractielid Wessel 
Mandos. “Hoe realiseren we goede communicatie 
over de RES en voorkomen we dat veel burgers 
niet op de hoogte zijn?” In navolging van D66 
hintten Maarten Prinsen (Lokaal Liberaal) en Rien 
Luijkx (BurgerPartij Veldhoven) op het betaalbaar 
houden van de energietransitie voor alle burgers. 
En bijna alle partijen wezen op de vele ‘lege da
ken’ van woningen en bedrijven waar prima zon
nepanelen op passen. “En die moeten er zeker 
komen op de geluidswallen langs A67 en A2!”

Wethouder Jeroen Rooijakkers kwam woorden 
tekort voor zijn uitvoerige antwoord. “We hebben 
als gemeente de opdracht om de klimaatwet in te 
vullen, dat is gewoon een keiharde opdracht van 
het rijk”, loste hij direct een schot voor de boeg.

“Daarbij moeten we nu vooral inzetten op bewe
zen groene energie van zon en wind. Kernenergie 
is niet in het regioplan opgenomen, dat is een 
bevoegdheid van het rijk.” Over dat laatste wierp 
BurgerPartij Veldhoven een balletje op.

Rooijakkers wees op het uitvoerige samen- 
spraaktraject dat in de RES is opgenomen. Daar
naast krijgen burgers en bedrijven in mei en juni 
gelegenheid om te reageren op de Milieu Effect 
Rapportage (MER). Verder staat na de zomer de 
Omgevingsvisie op de raadsagenda, waarin de 
RES zeker een voorname plek krijgt. “Wat moet 
ik nóg meer doen om onze inwoners mee te krij
gen!”

Netwerkcapaciteit
De wethouder benadrukte verder dat bij de ener
gietransitie ieder ‘naar vermogen’ bijdraagt. Bur
gers kunnen een aandeel nemen in windmolens 
en zonneweides. Hij ging ook in op de door CDA, 
D66 en VSA geuite zorgen over te weinig netwerk
capaciteit om alle groen opgewekte stroom op te 
slaan. “Netbeheerder Enexis heeft op basis van 
RES 1.0 berekend dat de netwerkstations Aar- 
le-Rixtel en Maarheeze inderdaad uitbreiding be
hoeven. In Veldhoven en Eindhoven kunnen we 
nog prima vooruit. Ik heb hier geen zorgen over, 
maar we houden het in de gaten.”

De Veldhovense zienswijze om met alle 21 regio
gemeenten vooral gezamenlijk op te trekken om 
de energietransitie voor elkaar te krijgen, werd 
raadsbreed onderschreven. De zienswijze op de 
concept RES 1.0 is volgende maand een hamer- 
stuk.

Veldhoven
Op 10 mei vergaderde de gemeenteraad digitaal. Tijdens deze 
oordeelsvormende raadsvergadering werd gedebatteerd over 
de zienswijze op de concept RES, het invoeren van een recht- 
matigheidsverantwoording, het vaststellen van de nieuwe Sub
sidieverordening Investeringen Regionaal Ontwikkelingsfonds 
Werklocaties (ROW) SGE en het vaststellen zienswijzen over de 
begrotingen 2022 van vijf gemeenschappelijke regelingen.

Met ‘Raadsnieuws’ heeft de gemeenteraad van Veldhoven een 
eigen medium. De artikelen bevatten een impressie van de 
raadsvergadering, geschreven door een onafhankelijk journalist 
in opdracht van de gemeente.

Veldhoven moet maximaal inzetten op burgerparticipatie om zijn inwoners mee te krijgen met de 
grote energietransitie die ons leven in de komende decennia gaat bepalen. “Zonder goede parti
cipatie geen RES’, stelt Wim Peters (VSA) onomwonden. PvdA-wethouder Jeroen Rooijakkers be
aamt het grote belang om ‘draagvlak te creëren’ voor de overgang van gas naar energie uit wind, 
zon en aardwarmte.

Appartementen 
Ambachtslaan: nog formele 
inspraak in juni
Verdere inspraak op de bouw van het appartementencomplex 
hoek Ambachtslaan - Sterrenlaan zal alleen nog gebeuren bij het 
betreffende ontwerp-bestemmingsplan, dat vanaf juni ter inza
ge komt te liggen. Er bestaat dan de mogelijkheid om een ziens
wijze op het plan in te dienen. Dat bevestigde wethouder Hans 
van de Looij (GBV) in antwoord op vragen van Maarten Prinsen 
(Lokaal Liberaal).

Prinsen vroeg zich af of de plannen voor sloop en nieuwbouw op 
deze plek al definitief zijn. Dit naar aanleiding van een brief van 
bouwbedrijf BAM aan alle omwonenden voor een informatiebijeen
komst op 11 mei. Van de Looij: “De bouwplannen op die plaats zijn 
na participatie van omwonenden al aangepast. De bedoelde extra 
info-avond gaat over het inrichten van de omgeving, waaronder 
parkeren. Het besluit om de gebouwen aan de Ambachtslaan te 
slopen is door het college genomen en komt nog in de raad.”

Of er voldoende samenspraak is geweest? “Naar omstandigheden 
wel. We hadden iedereen liever op een live bijeenkomst ontmoet, 
maar corona maakte dat onmogelijk. Bovendien zaten we met het 
dilemma om snel en veel te bouwen.” Van de Looij benadrukte an
dermaal dat het nieuwe appartementengebouw dat ’thuis gaat 
bouwen uiterst duurzaam is en bovendien meer sociale huurwo
ningen bevat dan het te slopen appartementencomplex.

Maarten Prinsen kent geluiden van omwonenden dat de samen
spraak volstrekt ontoereikend was, en komt later een keer op de 
zaak terug.

Vier CPO-projecten lopen op schema
Op een vraag van Mariëlle Giesbertz (D66) zei Van de Looij dat er in 
Zilverackers j Kransackerdorp momenteel inderdaad vier CPO-pro- 
jecten volgens planning verlopen. In totaal zijn zes van deze pro
jecten ingediend door particuliere opdrachtgevers, die samen en 
op eigen initiatief een straat of wijkje bouwen, met bijvoorbeeld 
gemeenschapsruimtes en een moestuin.

Indieners van een CPO-project krijgen van de gemeente ondersteu
ning om hun project van de grond te tillen. De gemeente ruimt voor 
de begeleiding per project een aantal ambtelijke uren in.

Waardering voor werk GGD
De volledige kosten die de GGD Brabant Zuidoost maakt bij 
de bestrijding van het coronavirus, worden vergoed door 
het rijk. Die kosten komen dus niet (ook niet deels) bij de 
gemeenten terecht. Dit zei wethouder Mariënne van Don
gen (GBV) op vragen uit de VSA-fractie.

Aan de orde was de gemeentelijke reactie op de begroting 
van een vijftal gemeenschappelijke regelingen, zoals van Er
gon, GGD en Veiligheidsregio. Meerdere fracties spraken hun 
waardering uit voor het ‘enorm harde werk’ dat de GGD Zuid- 
oost-Brabant in het afgelopen jaar heeft verricht.


